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Protokół nr XVII.2020 
XVII Sesji Rady Gminy Ręczno 

dnia 27 listopada 2020 r. 
RG.0002.5.2020 

rozpoczęcie godz. 10:00 
zakończenie godz. 11:14 

              Miejsce obrad – sala „Wspólny Dom”  w Ręcznie  

 
         Obecni radni        Nieobecni radni                                                                  
 

1. Betka Włodzimierz    1. Michalski Kazimierz          
2. Dembowski Adam             
3. Felecka-Tręda Mariola 
4. Filocha Jan                 
5. Flasz Ewa  
6. Konarski Zdzisław                  
7. Ociepa Jarosław 
8. Olszta Małgorzata                
9. Patura Jolanta     
10. Piętos Dominika     
11. Skrobek Marek     
12. Synderecka Agnieszka   
13. Świstak Robert     
14. Zawada Mirosław 

        
O godz. 10:00 Przewodniczący Mirosław Zawada otworzył XVII Sesję Rady Gminy 

Ręczno, powitał radnych oraz osoby zaproszone na obrady: Wójta Gminy Piotra Łysonia, 
Zastępcę Wójta Marcina Kusa, Adwokat Paulinę Kłosowicz-Madalińską, Dyrektor Szkoły 
Podstawowej w Stobnicy Agatę Studniarek, Dyrektora Szkoły Podstawowej w Ręcznie 
Józefa Korpasa. 

Na podstawie listy obecności w obradach bierze udział 14 radnych, co stanowi 
kworum niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał. Listy obecności radnych 
i gości stanowią pisemne  załączniki do protokołu. 
 

Punkt 2 
Wnioski do proponowanego porządku obrad 
 

Radny Włodzimierz Betka zgłosił wniosek o zmianę porządku obrad, zdjęcie z porządku 
obrad XVII sesji pkt 10. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły 
Podstawowej w Stobnicy. Moje spostrzeżenie do przedstawionego  uzasadnienia jest takie, 
że to była bardzo krótka decyzja, niektórzy radni się pod tym nie podpisali, a  jedynie 5 osób 
do załącznika. Są to radni: Jan Filocha,  Agnieszka Synderecka, Ewa Flasz, Zdzisław 
Konarski, Jolanta Patura. Chodzi mi o to, że uczniowie w Stobnicy mają zaspokojone 
wszystkie potrzeby, a to było tak troszeczkę napisane niefortunnie. Bardzo to jest przykre, 
nawet dla pani dyrektor i uczniów. W tym również są zaspokojone społeczne, te wszystkie im 
potrzebne rzeczy. Szkoła w Stobnicy jest dobrze wyposażona. Nie jest prawdą, że posiada 
tylko podstawowe  środki. Jest wyposażona w nowoczesny sprzęt do prowadzenia lekcji. 
A to, że klasy są mniejsze, to wpływa chyba lepiej na korzyść uczniów, gdyż można uczyć, 
jak to powiedzieć, można indywidualnie podejść do każdego dziecka. Chcę z tego wyjść, 
żeby dzieci nie były krzywdą naszych radnych, które podejmują takie decyzje.  
 

Radny Adam Dembowski 
Chciałem jeszcze dodać, z tego co ja wiem, bo była tutaj pani dyrektor z nami na ostatniej 
komisji i też tutaj powiedziała, że rodzice byli bardzo późno powiadomieni. Z tego wniosek na 
dzisiaj, kiedy się odbędzie sesja. Złożyli  skargę, Rada Rodziców złożyła skargę do komisji 
skarg i wniosków, petycji - zażalenie. I teraz mam takie pytanko, bo akurat tutaj pani radczyni 
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prawna jest. Czy najpierw powinna być rozpatrzona komisja skarg i wniosków, to w sprawie 
tego, a później tą sesję przełożyć po prostu na następną. Czy komisja skarg powinna 
zaopiniować, a dopiero uchwalić na następnej sesji? Czy to jest zgodnie z ustawą, czy 
komisja skarg może rozpatrywać wniosek, zażalenie po uchwale już, że jako szkoła już 
jest niby w razie do likwidacji na 1-3 ?  
 

Adwokat Paulina Kłosowicz-Madalińska 
Szanowni państwo, przede  wszystkim rozróżnijmy sobie, że w dzisiejszym harmonogramie 
w naszym porządku obrad mamy w pkt. 10. Podjęcie uchwały w  sprawie zamiaru 
przekształcenia szkoły podstawowej. Tutaj odnosząc się wcześniej do wystąpienia pana 
radnego chciałam zwrócić uwagę, że uchwała została zainicjowana przez komisję rady, 
zgodnie z § 20 statutu, w terminach przewidzianych statutem i przewidzianych ustawą. 
Rzeczywiście, we wtorek do biura rady gminy wpłynęło stanowisko rodziców, mieszkańców 
odnośnie tego projektu uchwały, uchwały intencyjnej podkreślam. To stanowisko zostało 
zinterpretowane jako petycja. Natomiast przypominam państwu, że komisja skarg i wniosków 
to jest organ doradczy i opiniodawczy w zakresie petycji. I tak decyzje podejmuje rada 
gminy. W mojej ocenie nie ma podstaw do tego, żeby w dniu dzisiejszym znosić ten projekt 
z porządku obrad z tego względu, że zostało zgłoszone stanowisko. Co do projektu uchwały, 
podkreślam co do projektu, oczywiście jakie będą losy tej uchwały, to zadecyduje rada 
gminy. Jest to uchwała intencyjna, to jest dopiero zgłoszony zamiar. Nie wiąże się to 
z przekształceniem, nie wiąże się to z żadnymi negatywnymi w tym momencie skutkami 
prawnymi dla tej szkoły. Dlatego też w mojej ocenie, biorąc pod uwagę fakt, że zarówno 
w przedmiocie petycji, jak i w przedmiocie ewentualnych dalszych losów tego projektu 
uchwały zadecyduje rada  gminy. Dlatego też w mojej ocenie nie ma podstaw do tego, żeby 
znosić tą uchwałę z porządku obrad. Terminy statutowe zostały zachowane i również 
inicjatywa uchwałodawcza, zgodnie ze statutem, została zrealizowana przez komisje rady, 
zgodnie z paragrafem 20. Dlatego też nie widzę tutaj żadnych podstaw, żeby znosić tą 
uchwałę w dniu dzisiejszym.   
 

Przewodniczący przeprowadził głosowanie nad wnioskiem o zdjęcie z porządku obrad XVII 
sesji pkt 10. „Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej 
w Stobnicy.” 
 

odrzucono przedmiot głosowania (w. bezwzględna) 
obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1 
ZA - 5 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Ociepa Jarosław; 
Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 9 - Filocha Jan; Flasz Ewa; Konarski Zdzisław; Olszta Małgorzata; Patura 
Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 
 

Przewodniczący przedstawił porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  
2. Wnioski do proponowanego porządku obrad. 
3. Wnioski do protokołu XVI sesji Rady Gminy Ręczno. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach między sesjami. 
5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 
6. Informacja o oświadczeniach majątkowych radnych, pracowników urzędu 

i kierowników jednostek. 
7. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Ręczno za rok szkolny 

2019/2020. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Ręczno na 2020 rok. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Piotrkowskiego. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej 

w Stobnicy. 
11. Sprawy różne. 
12. Zamknięcie sesji. 
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Punkt 3 
Wnioski do protokołu XVI Sesji Rady Gminy Ręczno 
 

Radni nie zgłosili wniosków do protokołu XVI sesji. 
 

Punkt 4 
Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach między sesjami 
 

Przewodniczący Mirosław Zawada przedstawił informacje o swoich działaniach między 
sesjami, informacja stanowi pisemny załącznik do protokołu. 

 
Punkt 5 

Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami 
 

Wójt Gminy Piotr Łysoń przedstawił sprawozdanie z ważniejszych działań, podejmowanych 
decyzji oraz wydanych zarządzeń w okresie miedzy sesjami - sprawozdanie stanowi 
pisemny załącznik do protokołu. 
 

Punkt 6 
Informacja o oświadczeniach majątkowych radnych, pracowników urzędu 
i kierowników jednostek 
 

Przewodniczący Mirosław Zawada odczytał pismo Naczelnika Urzędu Skarbowego 
w Piotrkowie Trybunalskim dotyczące oświadczeń majątkowych radnych za 2019 r. oraz 
pismo Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego w Łodzi dotyczące oświadczeń majątkowych za 
2019 r. wójta i przewodniczącego rady gminy – nie stwierdzono nieprawidłowości (pisma 
stanowią załączniki do protokołu). 
 

Zastępca Wójta Marcin Kusa przedstawił treść pisma Naczelnika Urzędu Skarbowego 
w Piotrkowie Trybunalskim nr 1017-SKA.2.4006.23.2020.97631.DM w sprawie oświadczeń 
majątkowych pracowników urzędu gminy i kierowników jednostek za 2019 r. - 
nieprawidłowości nie stwierdzono (pismo stanowi załącznik do protokołu). 
 

Punkt 7 
Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Ręczno za rok szkolny 
2019/2020 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Jolanta Patura  
W kwestii bieżących zadań, czy  wszystkie dzieci realizują obowiązek szkolny zdalny i czy 
jest to realizacja sprawna z punktu widzenia może nie tak dydaktycznego, co praktycznego, 
zabezpieczenie w monitory, w komputery i tak dalej ? 
 
Dyrektor Agata  Studniarek – Szkoła Podstawowa w Stobnicy 
Wszystkie dzieci ze Szkoły Podstawowej w Stobnicy realizują obowiązek szkoły w formie 
nauki zdalnej. Odbywa  się to w ten sposób, że nauczyciele pracują na miejscu w szkole. 
Wszystkie komputery, które otrzymaliśmy do  nauki zdalnej z ministerstwa, wszystkie zostały 
wyposażone, więc dzieci posiadają sprzęt. Pracujemy na wszystkich dostępnych platformach 
rekomendowanych  przez ministerstwo, a przede wszystkim na platformie teams. 
 
Dyrektor Józef Korpas - Szkoła Podstawowa w Ręcznie  
W Ręcznie nauczanie zdalne organizujemy na platformie teams. Zgodnie z planem 
nauczania od pierwszej do ostatniej lekcji nauczyciele spotykają się online metodą wideo 
z uczniami na poszczególnych na lekcjach i w ten oto sposób realizowany jest obowiązek  
szkolny. Wszyscy uczniowie, bo raz w tygodniu sporządzamy raporty odnośnie uczestnictwa 
uczniów w tej formy nauczania, realizują ten obowiązek. Jeżeli chodzi o przejściowe kłopoty, 
czasami się one pojawiają, głównie z technicznych przyczyn łącznościowych, które leżą po 
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stronie uczniów, ponieważ uczniowie mają bardzo różne urządzenia. Począwszy od 
najprostszych telefonów, po tablety, komputery stacjonarne. Różnie z Internetem jest, bo też 
operatorzy są bardzo różni i w zależności chociażby od warunków atmosferycznych, od 
nasilenia, bo jeżeli korzysta duża ilość osób w danej chwili, to przepustowość Internetu jest 
o wiele niższa. Czasami się pojawiają jakieś kłopoty tego typu, ale generalnie jesteśmy 
z tego zadowoleni w porównaniu z sesją wiosenną, gdzie żeśmy się kontaktowali przy 
pomocy maili.  Sądzę, że rodzice też to potwierdzą i potwierdzają to w rozmowach. Jest to 
bardzo dobra metoda, chociaż trzeba powiedzieć, że jest to tylko i wyłącznie metoda 
zastępcza. Nic nie zastąpi stacjonarnego nauczania, nic nie zastąpi kontaktu 
bezpośredniego na linii nauczyciel – uczeń. Jestem troszeczkę rozczarowany decyzją rządu.  
Sądziłem, że przynajmniej klasy 1-3 powrócą do stacjonarnego nauczania. Mamy 
doświadczenia w szkole, gdzie przedszkole od miesiąca czerwca funkcjonuje w trybie 
stacjonarnym i nic złego się nie stało. Wiadomo chorują dzieci, jedne chorują, drugie 
wyzdrowieją, ale frekwencja w przedszkolu i w punkcie przedszkolnym, w oddziale 
przedszkolnym jest w granicach 92%. Niestety rząd taką decyzję podjął. Mamy nadzieję, że 
ten czas od 18 stycznia już będzie tym okresem, gdzie to stacjonarne nauczanie 
rozpoczniemy. Tym rodzicom, którzy nie posiadali sprzętu, nie posiadali komputerów bądź 
posiadali go za mało wypożyczyliśmy 26 laptopów do zdalnego nauczania.  
 
Dyrektor Agata  Studniarek – Szkoła Podstawowa w Stobnicy 
Dodam, że u nas na terenie naszej szkoły realizuje obowiązek szkolny i nauczanie zdalne 
jeden uczeń. Rodzic miał taką możliwość, ponieważ po ostatnim ukazanym rozporządzeniu 
Ministra Edukacji Narodowej, jeżeli rodzic złożył wniosek do dyrektora szkoły, że nie posiada 
możliwości technicznych, a nie ma możliwości fizycznych, aby zapewnić dziecku takie 
nauczanie zdalne z domu i dlatego jeden uczeń realizuje ten obowiązek szkolny na terenie 
szkoły. Przychodzi na swój komputer i realizuje ten obowiązek w ten sposób na terenie 
szkoły. 
 
[ W tym miejscu przewodniczący ogłosił przerwę w obradach od godz.10:59 do 11:15 ] 
 

Punkt 8 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Ręczno na 2020 rok 
 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1 
ZA - 14 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Konarski Zdzisław; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos 
Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 

 

Uchwała nr XVII.115.2020 Rady Gminy Ręczno z dnia 27 listopada 2020 r. stanowi 
pisemny załącznik do protokołu. 
 

Punkt 9 
Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Piotrkowskiego 
 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 14 (nieoddane: 0), nieobecni: 1 
ZA - 14 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Konarski Zdzisław; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Patura Jolanta; Piętos 
Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 
 

Uchwała nr XVII.116.2020 Rady Gminy Ręczno z dnia 27 listopada 2020 r. stanowi 
pisemny załącznik do protokołu. 
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Punkt 10 
Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej w Stobnicy 
 

Radny Adam Dembowski 
Zanim przejdziemy do głosowania, to chciałem tylko jedno pytanko do pana wójta. Bo my 
tylko uchwały podejmujemy, to tylko się odbija na radnych, bo radni zagłosowali. Jakie ma 
pan po prostu uwagi, czy jest pan za zamknięciem, czy jest pan za pozostaniem tej szkoły ? 
Jasno trzeba się określić, bo my dzisiaj zagłosujemy na przykład, żeby szkołę przekształcić, 
a pan nic się nie odezwie albo doradzi. Tak jak było z Bąkową Górą, szkoła była zamknięta, 
media, że to radni podjęli decyzję. Jakie pan ma zdanie, takie też pytanie zadała pani 
dyrektor na komisji. 
 

Wójt Gminy Piotr Łysoń - Na końcu uchwały jest - wykonanie uchwały powierza się Wójtowi 
Gminy. Nie  będę wchodził w kompetencje rady gminy, nie mogę podnosić ręki. Możliwe, że 
w następnych wyborach wystartuję na radnego i wtedy będę decydował. 
 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły 
Podstawowej w Stobnicy (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 14 (nieoddane: 1), nieobecni: 1  
ZA - 8 - Filocha Jan; Flasz Ewa; Konarski Zdzisław; Patura Jolanta; Piętos Dominika; 
Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; 
PRZECIW - 5 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Ociepa 
Jarosław; Zawada Mirosław; 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała nr XVII.117.2020 Rady Gminy Ręczno z dnia 27 listopada 2020 r. stanowi 
pisemny załącznik do protokołu. 
 

Punkt 11 
Sprawy różne 
 

Wójt Gminy Piotr Łysoń 
Na poprzedniej sesji było przedstawione wykonanie budżetu za pierwsze półrocze, ale nie 
było jeszcze wtedy opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi. My złożyliśmy 
dokumenty w terminie,  natomiast troszkę spóźniła się RIO, ale ta opinia w międzyczasie 
przyszła. Regionalna Izba Obrachunkowa opiniuje pozytywnie informacje z wykonania 
budżetu gminy Ręczno za pierwsze półrocze 2020 roku. (Uchwała RIO Nr II/209/2020 opiniująca 

wykonanie budżetu za I półrocze 2020 r. wraz z uchwałą RIO Nr II/224/2020 korygującą błędy w uchwale Nr 
II/209/2020 są zamieszczone jako załączniki do porządku obrad XVII sesji w systemie „RADA dla mieszkańców” 
na stronie internetowej gminy Ręczno).  
 

Agata Studniarek Dyrektor Szkoły Podstawowej w Stobnicy  
Witam państwa jeszcze raz bardzo serdecznie, panie przewodniczący, panie wójcie, decyzja 
zapadła, podjęliście już państwo uchwałę, oczywiście macie takie prawo. Korzystając 
z okazji, że wszyscy państwo radni są dzisiaj obecni, bo niestety chciałam się odnieść do 
uzasadnienia uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej w Stobnicy 
w szkołę filialną, złożoną przez komisję budżetu i infrastruktury. Ale niestety pan 
przewodniczący komisji budżetowej nie życzył sobie mojej obecności na ostatniej  komisji. 
Swoje zdanie przedstawiłam na komisji oświaty, ale chciałabym, aby wszyscy państwo radni 
usłyszeli mój punkt widzenia na ten temat. Po przeczytaniu tego uzasadnienia odniosłam 
wrażenie, że dzieci które zostały i chodzą do Szkoły Podstawowej w Stobnicy, to chodzą za 
karę, a szkoła w Stobnicy to jeden wielki ciemnogród, gdzie czas zatrzymał się pięćdziesiąt 
lat temu. Dwadzieścia lat pracuję na dobre imię Szkoły Podstawowej w Stobnicy i nie 
zgadzam się z  nieprawdziwymi informacjami zawartymi w tym uzasadnieniu. Nie wiem, kto 
pisał to uzasadnienie, ale świadczy to tylko o tym, że nie był w Szkole Podstawowej 
w Stobnicy dawno albo w ogóle. Jako argument podają państwo radni komisji budżetowej 
dobro dzieci oraz racjonalne gospodarowanie środkami publicznymi. Martwicie się państwo, 
że dzieci mało, że klasy mało liczne. Co to za nauka w takich klasach? Dziwne, że  
przeszkadza niektórym radnym teraz a nie przeszkadzało i nie martwiło, kiedy pracowali 
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przez kilka lat w Szkole Podstawowej w Stobnicy. W uzasadnieniu piszecie, że tylko 
56 uczniów zgłosiło chęć uczęszczania do Szkoły Podstawowej w Stobnicy, a reszta dzieci 
z obwodu realizuje obowiązek w innych szkołach. Informuje państwa, że są to szkoły na 
terenie całego kraju, tak jak również za granicą. I tutaj proszę państwa nasuwa się pytanie, 
skoro 26 dzieci realizuje obowiązek w innych miejscowościach, to co wy państwo jako rada 
zrobiła, aby zatrzymać tych młodych ludzi tutaj u nas na terenie naszej gminy Ręczno. 
Piszecie państwo w uzasadnieniu o wyposażeniu szkoły, że Szkoła Podstawowa w Stobnicy 
dysponuje podstawowym sprzętem i pomocami dydaktycznymi, i to zabolało mnie 
najbardziej. Tak jak Szkoła Podstawowa w Ręcznie, tak i Szkoła Podstawowa w Stobnicy 
realizowała takie same programy i projekty rządowe i unijne, z których pozyskiwaliśmy 
i pozyskaliśmy bardzo wiele i takich samych pomocy dydaktycznych dla obu szkół. Tak się 
zastanawiam, jaki cel miały przez te wszystkie lata wizyty komisji rady gminy, które co roku 
sprawdzały przygotowanie szkół do rozpoczęcia roku szkolnego. Nigdy nie usłyszałam, że 
szkoła jest nieprzygotowana, że nie ma odpowiednich warunków, wręcz przeciwnie. 
Wychodząc z tej placówki zawsze byliście państwo zachwyceni. Jeżeli zapomnieliście 
państwo, jak wyposażona jest Szkoła Podstawowa w Stobnicy, to ja z wielką przyjemnością 
państwu przypomnę. Szkoła dysponuje również tablicami interaktywnymi, w każdej klasie 
znajduje się projektor multimedialny i ekran, sprzęt audio-video, każdy nauczyciel ma do 
dyspozycji komputer w pracowni. W szkole działa Internet szerokopasmowy. Klasy 
wyposażone są w nowe meble. W szkole funkcjonują dwie świetlice, stołówka, sala 
komputerowa, biblioteka. Jedynym mankamentem rzeczywiście, który tam państwo 
zauważyliście, jest brak sali gimnastycznej. Zajęcia z wychowania fizycznego odbywają się 
na holu a nie przeszkadza to oczywiście w pełni realizować zagadnień z podstawy 
programowej wychowania fizycznego. A te ewentualne uroczystości, o których piszecie, 
wszystkie opisane są na stronie internetowej naszej szkoły, na którą bardzo serdecznie 
państwa zapraszam. Bo odnoszę  wrażenie, że też tam państwo nie zaglądacie. Nauczyciele 
również korzystają z różnych źródeł wiedzy i nowoczesnych pomocy dydaktycznych. Przykro 
to mówić, ale jedna osoba z rady wyraziła już swoje zdanie na temat kwalifikacji nauczycieli 
ze Szkoły Podstawowej w Stobnicy. Aż z przykrością i wstyd to mówić, że nauczyciele ze 
Stobnicy nadają się tylko do pasenia owiec. Mam wrażenie, że państwo najwidoczniej 
niezbyt uważnie słuchali moich sprawozdań, więc złożyłam na ręce pani przewodniczącej 
komisji oświaty wykaz nauczycieli w Szkole Podstawowej w Stobnicy i ich kwalifikacje. Może 
warto byłoby się zapoznać z tym dokumentem i zobaczyć, jakie kwalifikacje posiadają 
nauczyciele. Że posiadają kwalifikacje do nauczania kilku przedmiotów, a na dokształcanie 
przeznaczacie państwo co roku również środki w budżecie gminy, z których korzystają 
nauczyciele. Jeżeli chodzi natomiast o wyniki egzaminu, to informują państwa po raz kolejny, 
że nasi uczniowie  mają również dobre i bardzo dobre wyniki z egzaminów, ale o tym 
wszystkim w uzasadnieniu też nie ma mowy. Dobrze państwo wiecie, a są wśród was 
również nauczyciele, że na te wyniki mają wpływ również różne czynniki, które zawsze 
starałam się państwu przedstawiać w swoich raportach. Ale państwo radni zamiast być 
dumnymi z wyników i jakości nauczania w szkołach na terenie naszej gminy Ręczno, 
porównując nasze osiągane wyniki z egzaminów z wynikami z ościennych szkół  z innych 
gmin, to jedno muszę przyznać państwu, że z sukcesem udało się państwo poróżnić nasze 
środowisko nauczycielskie tym ciągłym porównywaniem obu placówek. Piszecie państwo, że 
uczniowie będą mieli zagwarantowany komfortowy transport, podróż nie będzie 
czasochłonna dla uczniów. Po przekształceniu szkoły uczniów z klas 4-8 będzie z naszej 
szkoły ze Stobnicy 40 plus dzieci z Paskrzyna, które już chodzą do szkoły w Ręcznie oraz 
dzieci z Wielkopola i Podola. Autobus będzie musiał zrobić dwa kursy, to teraz w chwili 
obecnej nasze dzieci w szkole w Stobnicy, te z Paskrzyna i ze Stobnicy-Piły są o godzinie 
7:10 i 7:15. To jestem bardzo ciekawa, o której będą wyjeżdżały te dzieci tym pierwszym 
kursem do szkoły. A trzeba oczywiście jeszcze wziąć pod uwagę, że liczba miejsc jest 
ograniczona, autobusy są tylko dwa, a gmina bardzo rozległa. Jednym z argumentów, który 
podajecie, to racjonalne gospodarowanie środkami publicznymi. Jakie to będą oszczędności, 
jeżeli będzie trzeba utrzymać budynek dla 27 dzieci, jeżeli oczywiście wszystkie zostaną 
oraz trzech nauczycieli, sprzątaczkę, woźnego i palacza. Już od ubiegłego roku mówiliście 



7 
 

państwo o likwidacji szkoły, tylko kurator nie wyraził zgody. Jeżeli wiedzieliście, że będziecie 
przekształcać szkołę w szkole filialną dla klas 1-3 z oddziałem przedszkolnym, to po co były 
dodatkowo utworzone dwa oddziały klasy pierwszej i oddziału przedszkolnego w Ręcznie 
i pozwalaliście na przejście naszych dzieci do szkoły w Ręcznie. Te dwa odziały, koszty 
utrzymania, to nie jest na jeden rok, to są koszty na osiem lat. W uzasadnieniu jest również 
mowa o kosztach utrzymania oświaty i ja po raz kolejny pytam, czy gmina dokłada tak 
naprawdę tylko do jednej placówki? Proszę państwa w takiej sytuacji, jak nasz samorząd są 
samorządy tak naprawdę w całej Polsce. Szkoła to nie tylko uczniowie. W Szkole 
Podstawowej w Stobnicy pracuje 11 nauczycieli i 4 pracowników obsługi na pełnym etacie. 
Czy państwo zastanawialiście się, co będzie z tymi pracownikami? Dlaczego wiedząc, że 
macie zamiar przekształcania szkoły nie przygotowaliście się do tej zmiany. Ci ludzie, proszę 
państwa, to są również wyborcy. Dlaczego komisja oświaty odpowiedzialna za oświatę, nie  
zaproponowała przeniesienia już od września części nauczycieli do pracy w Ręcznie, kiedy 
była taka możliwość. A wy państwo nie zrobiliście w tym kierunku nic.  
W środę na posiedzeniu komisji oświaty pani przewodnicząca stwierdziła, że rzeczywiście to 
uzasadnienie do tej uchwały jest niesprawiedliwe i co, i nic. Bo zostały zmienione tylko tak 
naprawdę, poprawiono układ tabelek, ale treść merytoryczna została bez zmian. Macie 
państwo takie prawo, aby podjąć uchwałę o likwidacji czy przekształceniu Szkoły 
Podstawowej w Stobnicy. Ja wiem, że szukacie  oszczędności, ale dlaczego nie macie 
cywilnej odwagi w uzasadnieniu napisać, że przemawiają za tym tylko względy finansowe 
i ekonomiczne. Wszyscy państwo radni wiecie, że jeżeli Szkoła Podstawowa w Stobnicy 
zostanie przekształcona w szkole filialną, to tak naprawdę to jest to tylko na jeden rok, 
a potem i tak będzie zlikwidowana. Bo tutaj, bo w tej decyzji nie widzę tutaj żadnych 
oszczędności, a to rozwiązanie nie jest żadnym rozwiązaniem kompromisowym. Rada gminy 
podjęła uchwałę, ale decydujący głos ma jeszcze Łódzki Kurator Oświaty, który mam 
nadzieję po dokładnym przeanalizowaniu sprawy podejmie właściwą decyzję. I na koniec 
chciałabym jeszcze odnieś się do sytuacji wczorajszej. W dniu wczorajszym odebrałam 
telefon z  policji dotyczący rzekomej organizacji przeze mnie zgromadzenia i demonstracji, 
które miałoby się odbyć tutaj w dniu dzisiejszym. Poczułam się wręcz zastraszona 
i szykanowana. W czasie pandemii rodzice dzieci ze Szkoły Podstawowej w Stobnicy 
i  lokalne społeczeństwo nie mają możliwości przedstawienia swojego punktu widzenia 
i swoich argumentów. I obecność dziennikarzy zarówno radia, jak i telewizji Łódź nie było 
moją inicjatywą i nie ja jestem organizatorem tych spotkań. Tylko organizatorem tych 
spotkań są rodzice przy Szkole Podstawowej w Stobnicy i lokalna społeczność. 
 

Wiceprzewodnicząca Rady Jolanta Patura 
Poczułam się w jakiś sposób wezwana do tablicy, ale o tym na koniec. Zanim przystąpiliśmy 
do takiego sformułowania zamiaru organizowania szkoły w Stobnicy poprosiliśmy panią 
skarbnik o kalkulację, ile będzie kosztowała nas szkoła w formie 0, 1-3 i tą kalkulację 
otrzymaliśmy. Roczny koszt utrzymania  takiej szkoły w takiej formie to 633 752 zł, natomiast 
utrzymanie roczne szkoły w tej formie to koszt na ten rok 1 389 974 zł, o ile chyba sobie tam 
dobrze przypominam. My sobie zdajemy doskonale sprawę, że ten rok 2021 będzie rokiem, 
gdzie nie będzie żadnych, w miarę  żadnych oszczędności, ale w następne lata one już 
będą. Odniosła się pani dyrektor do tego, że są nieliczne klasy, zgadza się. Tylko mnie 
intryguje jedna rzecz, przez 8 lat będziemy mieli utrzymywanie jednego dziecka w klasie. 
W tym momencie zastanawiam się, dziecko nie przychodzi dwa tygodnie, nauczycielowi 
należało wypłacić pensję, bo on jest gotowy do  pracy. Mówi pani o tym, że dojazdy. Myślę, 
że w tym momencie to są tylko zamiary, my jesteśmy praktycznie na pierwszym etapie drogi. 
Tak na dobrą sprawę, to nie wiemy, czy to się potoczy w tym kierunku, w którym ewentualnie 
zamierzamy. Bo jest jeszcze kilka etapów, kilka organów, które mogą nam odrzucić 
i zostaniemy w tej sytuacji, która tutaj jest i to utrzymanie tej szkoły w tej formie, która jest 
w tej chwili. No niestety wynika z tego, że ona obciąża sporo ten budżet. Teraz, jeżeli 
dojazdy do szkoły, praktyczna strona wykonania tej decyzji, bo ona takowa później będzie, to 
jest kwestia dogadania się. Dogadania się wójtów, dyrektorów i tak dalej. Myślę, że wszystko 
jest do uzgodnienia. Ale jak jeszcze raz podkreślam, to jest  dopiero zamiar. A co z tego 
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zamiaru wyniknie, trudno powiedzieć w tej chwili. To równie dobrze może być tak, że ten 
zamiar umrze śmiercią naturalną na podstawie tylko tego projektu, a być może, że potoczy 
się dalej. Nie wnikajmy w to, czy to jest dobre dla dziecka, czy nie, czy tak, czy tak. 
Nikt nie odbiera pani dyrektor zasług, jak ta szkoła wygląda. I tu dochodzę do wywołania 
mnie do tablicy, bo to w ogóle pewnie pani miała mnie na myśli. Dobrze pani wie pani 
dyrektor, przepraszam za prywatę, ale troszeczkę mnie też zabolało. Dobrze pani dyrektor 
wie, w jakiej sytuacji musiałam pracować w szkole w Stobnicy. To była dla mnie rzeczywiście 
przyjemność, atmosfera wspaniała, pani dyrektor również, a więc była to przyjemność. Tylko, 
że ja tam musiałam pójść z racji tego, bo bym pracowała w szkole pięć godzin. Dojeżdżałam 
do pracy i byłam zadowolona. Ale przyznam szczerze w tej chwili, że zarzuca pani, że nie 
miałam nic przeciwko mało liczebnym klasom. To było bardzo fajne, kiedy miałam 100% 
obecności. Byłam wychowawcą klasy ośmioosobowej, jak była całość, to było dobrze. 
W momencie, kiedy wchodziłam do klasy i były trzy osoby, no to troszeczkę praca 
zmieniała się. Ale to są moje prywatne sprawy i w tym momencie mój status prawny, 
społeczny zmienił się, jestem emerytem. W tej chwili patrzę na sprawy gminy z innej 
perspektywy. I te perspektywy niestety są przemawiające ekonomiczne, przemawiające za 
tym, żeby taką reorganizację przeprowadzić. A więc jeszcze raz bardzo proszę bez 
wycieczek prywatnych. Poza tym należałoby jasno powiedzieć, że my w budżecie na 2021 
rok nie mamy pieniędzy tak na  dobrą sprawę na zabezpieczenie w pełni potrzeb, jakie ma 
gmina. To co mamy zrobić ? Podwyższyć opłaty, podwyższyć jeszcze bardziej podatki, 
podwyższyć opłaty za śmieci, żebyśmy mogli czerpać zyski. A prawda jest taka, że sytuacja 
obecna naszego kraju, nie wiadomo, co nam przyniesie. Zadania wobec samorządu są coraz 
większe, oczekiwania coraz  większe, a w ślad za tym nie idą finanse, z którymi my sobie 
musimy poradzić. Chociażby to, że rząd zapowiada 500 zł dla każdego nauczyciela. Ja nie 
wiem, czy przyjdą pieniądze wszystkie na ten cel, a my jako samorząd musimy zapewnić te 
pieniądze dla  państwa. Jest to czysto ekonomiczny rachunek. Jeżeli tego kroku nie zrobimy, 
nie spróbujemy zrobić, to jesteśmy mówiąc kolokwialnie nad przepaścią. Albo zrobimy krok 
do przodu właśnie w zamiarze i zostaniemy nad tą przepaścią, albo nie zrobimy tego kroku 
i spadniemy w tę przepaść.   
Jeszcze odniosę się do słów radnego Dembowskiego – mówi pan, jak spojrzymy ludziom 
w oczy reorganizując tę szkołę? A jak spojrzymy w oczy, kiedy nasza gmina ma być albo nie 
być? Ja cały czas powtarzam, ja do Łęk mam blisko, ale dalej ? Spójrzmy globalnie na 
finanse gminy, to jest moje oczywiście prywatne zdanie. 
 

Radny Adam Dembowski 
Ja się z panią zgadzam, z tym, co pani powiedziała. Szukajmy oszczędności, ale tu u nas. 
Pieniądze są, tylko trzeba wydawać na inwestycje przemyślane, a nie nieprzemyślane. 
Druga sprawa, odniosę się do uchwały statutu gminy art. 23 pkt 1 „Radny obowiązany jest 
kierować się dobrem wspólnoty samorządowej gminy. Utrzymuje stałą więź z mieszkańcami 
oraz ich organizacjami, a w szczególności przyjmuje zgłaszane przez mieszkańców gminy 
postulaty i przedstawia je organom gminy do rozpatrzenia, nie jest jednak związany 
instrukcjami wyborców.” Trzeba wziąć to pod uwagę, że mieszkańcy nas wybierają. 
Z mieszkańcami trzeba wspólny język znaleźć, jeśli dążymy do tego co teraz jest, to trzeba 
najpierw rozmawiać z mieszkańcami, a dopiero podejmować decyzje.  
 

Agata Studniarek Dyrektor Szkoły Podstawowej w Stobnicy  
Chciałam się odnieść jeszcze do słów pani Patury. Jest mi bardzo miło, że tak mile pani 
wspomina pracę w naszej szkole. Ja tutaj nie operowałam nazwiskami, ale odniosę się do  
tego jednego dziecka w tej pierwszej klasie, ponieważ zadano mi już to pytanie też na 
komisji Oświaty, która była w środę. Gdyby nie przeszły dzieci z naszego obwodu szkoły do 
szkoły w Ręcznie, to ta klasa liczyłaby sześcioro dzieci a nie jedno. Mówicie państwo też 
o zmniejszeniu kosztów. Tak  jak powiedziałam wam przed chwilą, tych dzieci jest około 27. 
Tak naprawdę, te które w przyszłym roku zostaną, jeżeli będzie ta reorganizacja, zostaną 
w klasach 0-3. Oczywiście, jeżeli wszystkie zastaną, bo odbieram telefony od rodziców, że 
są rodzeństwa i rodzice sobie nie wyobrażają, że rodzeństwo może być rozdzielone. Więc te  



9 
 

dzieci - dwoje czy troje dzieci - będą wszystkie one realizowały obowiązek szkolny w szkole 
w Ręcznie. Czyli tak na dobrą sprawę może się okazać tak, że we wrześniu zostanie tych 
dzieci kilkanaście. Oby się nie okazało tak, jak w mediach pokazywano w ubiegłym roku jak 
była szkoła, gdzie nie było w ogóle żadnych dzieci, tylko obsługa. Bardzo byśmy chciały, 
żeby te klasy nasze były liczne. Czy wy państwo myślicie, że my byśmy nie chciały uczyć 
w liczniejszych klasach, ale to nie jest nasza wina, że do obwodu Szkoły Podstawowej 
w Stobnicy należą tylko trzy małe miejscowości. To są dzieci ze Stobnicy, Stobnicy-Piły, 
Paskrzyna. Gdyby wszystkie dzieci, które są na wykazie w obwodzie Szkoły Podstawowej 
w Stobnicy realizowały obowiązek w naszej  szkole, to tych uczniów byłoby około stu. Ale tak 
jak państwu powiedziałam, no niestety ludzie się wyprowadzają, migrują, 
przeprowadzają się, zmieniają miejsce zamieszkania, to nie jest nasza wina. 
 

Radny Włodzimierz Betka 
Chciałem zabrać głos w sprawie wczorajszego wywiadu, chociaż pan wójt był nieuchwytny. 
Jak to podano, pan zastępca się wypowiedział troszeczkę niewiarygodnie o Stobnicy 
i o Stobnicy o szkole. Proszę to zinterpretować teraz, może radni nie słyszeli 
w wiadomościach łódzkich o 21:30, proszę to powtórzyć, bo tak trochę niewiarygodnie 
wychodziło. Że panu to nie zależy, chyba zależy tylko panu o własny stołek, żeby była 
posada w Gminie Ręczno, bo tak to wszyscy mieszkańcy odebrali. 
 

Zastępca Wójta Marcin Kusa - Jeżeli chodzi o mój wywiad to był wywiad, że tak powiem, 
zaraz po komisji. Nie byłem też do tego przygotowany. Nie będę tego prostował z tego 
względu, że jest publicznie dostępny. Każdy może sprawdzić na stronie internetowej łódzkich 
wiadomości i na Facebooku, gdzie ten wywiad jest ogólnie tutaj dostępny dla wszystkich. 
 

Radny Jan Filocha 
Walczymy o budżet, to bardzo dobrze. Już kilka razy poruszałem na komisjach sprawę 
wywozu szamb. Za szamba pobierają po 100 zł od beczki, do gminy odprowadzają od 56 zł 
od beczki. Miało to być już załatwione. Chyba od marca ten temat na kilku komisjach 
poruszałem. Wójt Kusa miał podjąć uchwałę czy przewodniczący, do tej pory nie ma nic, 
a tak szukamy pieniędzy.  
 

Wiceprzewodnicząca Rady Jolanta Patura 
Podjęliśmy uchwałę o zamiarze organizacji Szkoły Podstawowej w Stobnicy. Podkreślam 
jeszcze raz, o zamiarze. Nie wiemy, czy będzie ono zrealizowane. Tak jak powiedziałam, 
jesteśmy dopiero w początkowej fazie tego procesu. Jednakże myślę, że będę wyrazicielem, 
zresztą rozmawialiśmy o tym z kolegami radnymi i już dziś chcielibyśmy wyraźnie podać 
nasze stanowisko i zobligować pana wójta jak prowadzący do stuprocentowego zadbania 
o kadrę pedagogiczną właśnie z reorganizowanej szkoły. Prosimy również o takie 
skonstruowanie  projektu organizacyjnego szkoły w Ręcznie na rok szkolny 2021/22, aby 
pracownikom zapewnić zatrudnienie. Oczywiście kwestia dowozu uczniów również tak, aby 
ten dowóz był dogodny. Nawet przecież można to zrobić z przesunięciem rozpoczęcia zajęć. 
Jak mówię strona  praktyczna. Jeszcze raz bardzo prosimy panie wójcie, aby to pan miał na 
uwadze, jeżeli szkoła zostanie zreorganizowana, bo to jest na razie zamiar. 
 

Punkt 12 
Zamknięcie sesji 
 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godz. 11:14 Przewodniczący Mirosław 
Zawada zakończył obrady stwierdzeniem, że zamyka XVII Sesję Rady Gminy Ręczno w dniu 
27 listopada 2020 r. 
 

 

Protokołowała                       Przewodniczący Rady  
         
Barbara Stępień               Mirosław Zawada 


